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Zápis z 5. jednání pracovní skupiny Zelená aglomerace – Harmonicky 

s přírodou (PS) v rámci přípravy Integrované územní strategie Zlínské 

aglomerace pro období 2021 – 2027 (ISg) 
    

Místo jednání: Zasedací místnost č. 435, Zarámí 4421 

Termín jednání:  10. srpna 2022 

Přítomni:  viz prezenční listina (příloha č. 1) 

 

Průběh jednání a hlavní body: 

1. Úvodní slovo 

 Ing. Adéla Kolářová, manažerka ITI, přivítala členy PS ITI a představila program tohoto 

jednání. 

 Následně pronesl úvodní slovo předseda PS ITI RNDr. Bedřich Landsfeld, který rovněž 

přivítal členy PS ITI a poděkoval za jejich účast.  Jednání PS bylo zahájeno. 

 Ing. Kolářová dále sdělila novinky od posledního jednání PS, které proběhlo v lednu 

2022, zejména: 

 postup ve strategii, kdy byla dokončena její koncepční část; 

 probíhají jednání se zástupci Zlínské aglomerace (starostové obcí, Zlínský kraj, 

zástupci organizací, atd.) 

 bylo představeno nové středisko řízení ITI, v jehož čele je manažerka ITI Ing. 

Adéla Kolářová, dalšími členy jsou specialista strategického plánování a analýz 

ITI Ing. Josef Rusek, finanční manažerka Mgr. Dagmar Zavadilová 

a koordinátoři projektů ITI Ing. Daniela Zentrichová a Ing. Martin Dvořák. 

 

2. Etický kodex 

 Ing. Kolářová stručně představila přílohu č. 2 Statutu a jednacího řádu PS, schválený na 

8. jednání ŘV ITI konaného ve dnech 25. – 29. 7. 2022 formou per rollam, č. usnesení: 

2/8ŘV/2022. Dokument byl zaslán členům PS v příloze pozvánky. Členové PS podepsali 

dokument již při příchodu spolu s prezenční listinou. 

 

3. Informace o schvalování integrované územní strategie Zlínské aglomerace pro období  

2021-2027  

 Ing. Rusek ve stručnosti představil stav schvalování ISg. V současnosti je dokončena 

koncepční část ISg (analytická + strategická + implementační část), která byla schválena 

v Řídícím výboru ITI formou per rollam probíhajícím ve dnech 25. – 29. 7. 2022. 

4. 8. 2022 proběhl informační seminář pro zastupitele, kde byla koncepční část ISg 

představena. Na 15. schůzi Rady města Zlína konané dne 8. 8. 2022 byla koncepční část 

ISg odsouhlasena a poté bude na 27. schůzi Zastupitelstva města Zlína (ZMZ) konané 

dne 8. 9. 2022 předložena ke schválení. Po schválení ZMZ bude koncepční část ISg 

postoupena ke schválení MMR v rámci systému ISKP 2021+. 

 

4. Kritéria výběru projektů pro naplnění programových rámců 

 Následovalo projednání kritérií, která budou sloužit pro výběr projektů do 

programových rámců (PR). Kritéria jsou nezbytnou podmínkou pro vytvoření PR 
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v závislosti na jednotlivých oblastech podpory OP a opatřeních ISg. Kritéria se týkají 

sběru strategických projektů pro tvorbu PR a budou využity ve výzvách, které budou 

vyhlašovány na podzim 2022. Na začátku roku 2023 se předpokládá vyhlášení 

následných výzev nositele, které budou obsahovat stejná, příp. odlišná kritéria. Obě 

sady kritérií bude schvalovat ŘV. Na programu jednání je tedy první sada kritérií.  

 Kritéria se rozdělují na kritéria formálních náležitostí (binární vylučovací), kritéria 

přijatelnosti (binární napravitelná) a hodnotící kritéria. Kritéria formálních náležitostí 

a kritéria přijatelnosti musí projektový záměr splnit. V případě, že jsou tato kritéria 

splněna, může být projektový záměr postoupen k dalšímu kroku procesu hodnocení, 

při kterém budou využita hodnotící kritéria. Ta se člení na obecná a specifická. Celkem 

lze v rámci navrhovaných hodnotících kritérií získat 60 bodů – 30 bodů za obecná a 30 

bodů za specifická hodnotící kritéria. Obecná kritéria se týkají každého projektového 

záměru, specifická kritéria se týkají konkrétní výzvy (aktivity). 

 V rámci obecných kritérií jsou navržena 3 kritéria: 

 Stav připravenosti projektu, 

 Termín realizace projektu, 

 Významnost strategických projektů, které se skládá z 2 podkritérií: Celková 

plocha obcí, kde se bude projekt realizovat a Počet obyvatel obcí, kde se bude 

projekt realizovat. 

 Ze strany týmu střediska ITI byl vysvětlen záměr a přístup k nastavení kritérií. Kritéria 

budou představena na všech PS, na základě připomínek a poznatků PS budou 

dopracována a následně představena na ŘV. 

 Ing. Karola se dotázal, zda je vůbec možné nějaký projekt realizovat do nejbližšího 

termínu (30. 5. 2023)? 

M. Habuda a B. Landsfeld vysvětlili, že výdaje jsou způsobilé již od 1. 1. 2021, projekt 

však nesmí být ukončen před podáním žádosti o podporu. Tudíž je možné získat 

maximální bodové hodnocení na projektový záměr, který jsou v současnosti v realizaci 

a nebude před podáním žádosti o podporu ukončen.  

 V rámci následné diskuze Ing. Rusek vysvětlil rozdíl mezi podporovanými aktivitami 

týkajících se veřejných prostranství v IROP a OPŽP (požadavek EK na % zelené 

infrastruktury). V rámci IROP bude možné financovat do 10 % také šedou 

infrastrukturu (mobiliář, chodníky,..). ITI v současnosti má v rámci aktivity Zelená 

infrastruktura ve veřejném prostranství měst a obcí v IROP alokovanou částku 

166 mil. Kč, projekty je však třeba projednat s AOPK ČR, která dosud nemá metodiku. 

V rámci OPŽP se bude alokace pro ITI odvíjet od počtu vysoce připravených projektů 

a výše nákladů projektů zařazených v programovém rámci.   

 Ing. Výstupová Ph.D. se dotázala, jak bude probíhat proces hodnocení? 

Ing. Kolářová představila proces hodnocení projektů. Hodnocení bude probíhat na 

základě aktuálně sestavovaných hodnotících kritérií. V rámci OPŽP pak ale může MŽP 

podpořit pouze některé projekty, navzdory bodovému hodnocení. V IROP budou 

projekty podpořeny dle pořadí v bodovém hodnocení do vyčerpání alokace (je 

povoleno přesáhnout výši alokace do 130 %).  

 V rámci diskuze nad kritérii významnosti strategických projektů vyplynul návrh členů 

PS na úpravu kritérií významnosti strategických projektů – celková plocha obcí a počet 

obyvatel. V rámci diskuze padlo několik návrhů, které se týkaly jak změny bodového 

ohodnocení, tak také škály hodnotících kritérií. Přičemž tato kritéria ještě středisko ITI 

upraví tak, aby celkový součet činil maximálně 10 bodů.  
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 Ing. Kolářová dále představila specifická hodnotící kritéria pro aktivitu Zelená 

infrastruktura ve veřejném prostranství měst a obcí.  

 Ing. Výstupová Ph.D. a RNDr. B. Landsfeld vyjádřili svůj nesouhlas s hodnotami 

nastavených kritérií. Domnívají se, že navrhovaná kritéria jsou příliš vysoce nastavena.  

Pan předseda B. Landsfeld doporučil obrátit se na OMS s nastavením hodnot kritérií. 

Ing. L. Výstupová Ph.D. požadovala snížit body hodnotící škálu. Bc. M. Špendlík 

navrhoval změnu kritérií na poč. stromů na km2.  

 Ing. Kolářová požádala o zaslání případných návrhů e-mailem do 18. 8. 2022.  

 U aktivity Snižování energetické náročnosti veřejných budov a veřejné infrastruktury 

a Zvyšování využití obnovitelných zdrojů energie požádala Ing. Kolářová Ing. 

Knotkovou o vyjádření se ke kritériím.  

Ing. Knotková slíbila zaslání návrhů upravených hodnot u jednotlivých kritérií e-

mailem.  

 U aktivity Protierozní opatření, zvyšování retenční kapacity území a realizace 

protipovodňových opatření“ budou sníženy škály podkritéria Plocha nově 

vybudovaných či posílených území ochrany proti sesuvům (v ha). U kritérií Plocha 

nově vybudovaných či posílených území ochrany proti sesuvům a Zvýšení kapacity 

pro recyklaci odpadů budou upraveny hodnoty (snížení hodnoty). 

 

5. Návrh textu výzvy k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového rámce 

 V rámci jednání byla představena pracovní verze vzorové výzvy „Protierozní opatření, 

zvyšování retenční kapacity území a realizace protipovodňových opatření“. Návrh 

výzvy je přílohou zápisu č. 5.  

 

6. Harmonogram výzev 

 Celkově bude sestaveno 5 programových rámců – IROP, OPD, OPŽP, OP JAK, OP TAK. 

Bude využito 5 operačních programů, v rámci kterých bude na podzim 2022 vyhlášeno 

25 výzev k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového rámce 

operačního programu. 

 Sběr žádostí do projektových rámců se předpokládá v období říjen – prosinec 2022. 

Návrh harmonogramu výzev bude předmětem jednání ŘV a je možné jej 

připomínkovat do 18. 8. 2022.  

 

7. Nastavení organizace práce PS při posuzování projektů pro zařazení do programového 

rámce 

 Ing. A. Kolářová představila návrh pro vytvoření zúženého týmu pracovní skupiny pro 

hodnocení předložených projektů. Zamýšlená užší pracovní podskupina by se skládala 

z tří členů pracovní skupiny, kteří by byli povinni se dostavit na hodnotící jednání. 

Ostatní členové by měli rovněž možnost se zúčastnit hodnotícího procesu, přičemž 

jejich práva v rámci hodnocení by byla stejná jako práva „povinných“ členů 

hodnotícího týmu. Cílem návrhu je dosažení větší operativnosti a úspora času členů 

početných PS při posuzování projektových záměrů podle kritérií, která boudou 

nastavena tak, aby byl minimální prostor pro subjektivní hodnocení.  

 Ing. L. Výstupová Ph.D deklarovala svůj nesouhlas, zejména kvůli „nejasným 

podmínkám volby zástupců a jejich neukotvení a nedeklarování v jednacím řádu PS“ 

a požaduje zanesení pravidel volby do statutu. 
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 Ing. A. Kolářová a Ing. et Ing. M. Habuda všechny členy PS požádali, aby se vyjádřili 

a případně zaslali své návrhy do 18. 8. 2022.  

 

8. Závěrečné shrnutí 

 Ing. Kolářová poté přednesla plán budoucích prací týmu ITI. Na počátku září bude 

schvalována ISg Zastupitelstvem města Zlína; dále je potřeba dopracovat hodnotící 

kritéria a připravit finální znění výzev k předkládání projektových záměrů pro naplnění 

programových rámců; dokončit jednání se zástupci z řad možných žadatelů; provést 

personální změny ve složení PS a ŘV v návaznosti na výsledky komunálních voleb v září 

2022. 

 Návrhy a připomínky ke kritériím, harmonogramu výzev a bodu nastavení organizace 

práce PS mohou členové PS zasílat na e-mail manažerky ITI do 18. 8. 2022. 

 O termínu dalšího jednání PS budou členové informováni. Předpokládá se jednání 

v listopadu 2022. 

 Předseda PS RNDr. Landsfeld poděkoval všem zúčastněným za účast a rozloučil se. 

Následně bylo jednání pracovní skupiny ukončeno.  

 

9. Doplnění zápisu:  

 Dne 12. 8. 2022 středisko ITI obdrželo e-mail od Ing. L. Vašiny, ve kterém se Ing. Vašina 

vyjadřuje ke stávajícím kritériím v oblasti odpadového hospodářství a navrhuje kritéria 

nová. Ing. L. Vašina na základě Zákona o odpadech a přílohy č. 18 vyhlášky 273/2021 

navrhuje upravit hodnotící kritéria na % plnění cíle obce za daný kalendářní rok 

(k limitu stanoveného vyhláškou).  

 Dne 23. 8. 2022 zaslala Ing. M. Knotková své návrhy na úpravu kritérií v oblasti 

energetiky.  

 

 

Zapsala: Ing. Adéla Kolářová 

Dne:     

 

 

Ověřil: RNDr. Bedřich Landsfeld  

Dne:     

 

Seznam příloh: 

1. Prezenční listina 

2. Prezentace  

3. Statut a jednací řád pracovních skupin 

4. Kritéria výběru projektů 

5. Návrh textu Výzvy k předkládání projektových záměrů pro naplnění programového 

rámce  

6. Harmonogram výzev 
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